

# Press Release

## Congress of Local and Regional Authorities

Communication Division

Ref: 310b10

Tel. +33 (0)3 90 21 52 40

Fax +33 (0)3 88 41 27 51

Internet: [www.coe.int/congress](http://www.coe.int/congress)

e-mail: [congress.com@coe.int](mailto:congress.com@coe.int)



### 47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

## Congress Secretary General presents Euro-regional activities at Committee of the Regions Forum

Strasbourg, 14.04.2010 – The Secretary General of the Council of Europe Congress Andreas Kiefer addressed the Forum on Europe's Macro-Regions "integration through territorial co-operation", organised by the EU-Committee of the Regions on 13 April 2010, in Brussels. He highlighted, in particular, the contribution of the "Adriatic Euroregion" and the "Black Sea Euroregion" to promoting social and economic development, territorial cohesion and cultural dialogue. Both structures have been recently created by the Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe to facilitate the exchange of knowledge between territorial authorities of different regions in Europe.

At the occasion of the opening session of the Forum, Johannes Hahn, EU-Commissioner for Regional Policy, accepted Kiefer's offer of the Congress' expertise to build the bridge between EU- and non-EU regions, focusing on all questions of local and regional democracy. "The Commissioner welcomed the proposal to closely co-operate with the Council of Europe Congress in matters of local and regional democracy in the framework of the new EU policy for Macro-Regions. This is a concrete example to benefit from synergies between the Congress and our natural partners within the European Union", concluded Kiefer.

## Le Secrétaire Général du Congrès présente les activités eurorégionales au Forum du Comité des Régions

Strasbourg, 14.04.2010 – Le Secrétaire Général du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe, Andreas Kiefer, a pris part au Forum sur les macrorégions de l'Europe organisé par le Comité des Régions de l'UE, à Bruxelles le 13 avril 2010, sur le thème de « la coopération territoriale au service de l'intégration ». Il a notamment souligné la contribution de l'« Eurorégion Adriatique » et de l'« Eurorégion de la mer Noire » au développement socio-économique, à la cohésion territoriale et au dialogue culturel. Ces deux structures ont été créées il y a peu par le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe dans le but de faciliter les échanges de connaissances entre les autorités territoriales de différentes régions d'Europe.

Lors de la séance d'ouverture du Forum, Johannes Hahn, Commissaire européen chargé de la politique régionale, a accepté la proposition de M. Kiefer d'utiliser les compétences du Congrès pour établir une passerelle entre les régions membres de l'UE et non-membres de l'UE, en particulier sur toutes les questions de démocratie locale et régionale. « Le Commissaire s'est félicité de la proposition de coopérer étroitement avec le Congrès sur les questions de démocratie locale et régionale dans le cadre de la nouvelle politique macrorégionale de l'UE. Il s'agit là d'un exemple concret du bénéfice que nous pouvons tirer des synergies entre le Congrès et nos partenaires naturels au sein de l'Union européenne », a conclu M. Kiefer.

The Congress has two chambers, the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions.

It brings together 318 full and 318 substitute members representing more than 200 000 European territorial communities.

President of the Congress: Yavuz Mildon (Turkey, EPP/CD), President of the Chamber of Regions: Ludmila Sfirloaga (Romania, SOC),

President of the Chamber of Local Authorities: Ian Micallef (Malta, EPP/CD).

Political Groups: Socialist Group (SOC), Group of the European People's Party – Christian Democrats (EPP/CD),

Independent and Liberal Democrat Group (ILDG).